



PHOTOS: SGT MARCO COMISSO

## The Rock tests its Reservists

By Sgt Marco Comisso

ST. MARY'S, Newfoundland and Labrador — From October 5-8, more than 170 Reservists from different units took part in a four-day offensive exercise on the Avalon Peninsula.

Most of the Reservists were from the 1st Battalion, The Royal Newfoundland Regiment, (1 R Nfld R) and they were supported by 56 Field Engineer Squadron, 36 (Newfoundland) Service Battalion, 728 Communication Squadron (St John's) and 3 Intelligence Company. The helicopters, from 438 Tactical Helicopter Squadron in Saint-Hubert, Quebec, only stopped flying long enough to refuel.

"It's a tactical exercise in a learning environment," stated Lieutenant-Colonel John MacDonald, commanding officer of 1 R Nfld R.

Soon after erecting razor wire around the school and town hall, troops started patrolling the streets in a show of force. The local population came out to observe what was happening to their normally quiet town, particularly

when two helicopters made an appearance landing in the ball field. Within hours of their arrival, the Reservists held and defended the small town, letting the civilians know they were safe.

"We've inserted some reconnaissance teams out this morning, and the troops will do area patrols securing the area and preventing any enemy from coming in," said Master Warrant Officer Terry Hurley, the acting regimental sergeant-major of 1 R Nfld R. He added that an attack on two enemy positions was imminent.

Two days of hard training, including load and unload drills on the helicopters, led up to the attack on two enemy positions. Two kill houses were set up in some of the toughest Newfoundland and Labrador terrain, testing the soldiers on everything from patrolling to a platoon-size attack.

At first light, on October 8, the heavy weapons detachment opened up, firing down on the enemy camp. Soon after, the remainder of the troops moved in to attack the position. The aftermath revealed several 'dead' and two 'captured enemy'.

"The attack went smoothly," concluded Private Andrew Hammond, a C6 machine-gunner. "I guess the boys did their job down there, because we got them all." St. Mary's was safe, once again.

*Cpl Michael O'Reilly from the 1st Battalion, The Royal Newfoundland Regiment, on patrol during Ex VIKING AXE, which was held in St. Mary's.*

*Le Cpl Michael O'Reilly, du 1<sup>er</sup> Bataillon, The Royal Newfoundland Regiment, effectue une patrouille pendant l'Exercice VIKING AXE, qui s'est tenu à St. Mary's.*

## Les réservistes terre-neuviens mis à l'épreuve

Par le Sgt Marco Comisso

ST. MARY'S (Terre-Neuve-et-Labrador) — Plus de 170 réservistes de diverses unités ont pris part à l'exercice tactique qui a eu lieu dans la presqu'île Avalon, du 5 au 8 octobre dernier.

La majorité des réservistes provenaient du 1<sup>er</sup> Bataillon, The Royal Newfoundland Regiment (1 R Nfld R), et ils étaient appuyés par le 56<sup>e</sup> Escadron du génie, le 36<sup>e</sup> Bataillon des services (Newfoundland), le 728<sup>e</sup> Escadron des communications (St John's) et la 3<sup>e</sup> Compagnie du renseignement. Les hélicoptères du 438<sup>e</sup> Escadron tactique d'hélicoptères, de St-Hubert (Québec), ont interrompu leur vol uniquement le temps de faire le plein de carburant.

« Il s'agit d'un exercice tactique effectué dans un milieu d'apprentissage », a affirmé le Lieutenant-colonel John MacDonald, commandant du 1 R Nfld R.

Afin de manifester leur présence, les soldats ont patrouillé dans les rues peu après avoir érigé des barbelés à lames autour de l'école et de l'hôtel de ville. Les gens sont venus voir ce qui se passait dans leur village habituellement paisible, notamment après l'atterrissage de deux hélicoptères sur le terrain de baseball. Quelques heures après l'arrivée des réservistes, ceux-ci tenaient et défendaient le village, laissant savoir aux civils qu'ils ne couraient aucun danger.

« Nous avons déployé des équipes de reconnaissance ce matin, et les soldats procéderont à des patrouilles de secteurs en vue d'en assurer la sécurité et d'empêcher l'ennemi de s'y infiltrer », a expliqué l'Adjudant-maitre Terry Hurley, sergent-major de régiment intérimaire du 1 R Nfld R, en ajoutant qu'une attaque contre deux positions ennemies était imminente.

Deux jours d'entraînement intensif, y compris des exercices de chargement et de déchargement d'hélicoptères, ont précédé l'attaque contre deux positions ennemies. Deux abris de destruction ont été aménagés sur deux des terrains les plus accidentés

de Terre-Neuve-et-Labrador, mettant à l'épreuve toutes les compétences au combat des soldats, de mener une patrouille à diriger une attaque au niveau du peloton.

Le 8 octobre, à l'aube, le détachement d'armes lourdes a ouvert le feu sur le camp ennemi; peu de temps après, les fantassins se sont déplacés afin d'attaquer la position.

Les répercussions de l'attaque? Plusieurs « morts » et deux « prisonniers ».

« L'assaut s'est bien déroulée », a conclu le Soldat Andrew Hammond, qui armé d'une mitrailleuse C6. « Je crois que les soldats ont fait leur travail là-bas, parce que nous avons été victorieux. »

Enfin, le village de St. Mary's est redevenu paisible.



*A platoon of infantry from the 1st Battalion, The Royal Newfoundland Regiment, on patrol during Ex VIKING AXE, which was held in St. Mary's. For safety reasons, the soldiers had to wear orange caps during hunting season.*

*Un peloton d'infanterie du 1<sup>er</sup> Bataillon, The Royal Newfoundland Regiment, mène une patrouille pendant l'Exercice VIKING AXE, qui s'est tenu à St. Mary's. Pour des raisons de sécurité, les soldats devaient porter une casquette orange pendant la saison de chasse.*